
Protokół z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

Rady Gminy Suchy Las, z dnia 28.08.2018 r., godz. 15:00 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

3. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa dot. ochrony środowiska. 

5. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia KBiPP z dnia 19.06.2018 r. oraz 04.07.2018 r.   

6. Sprawy bieżące oraz sprawozdanie członków komisji z realizacji zadań.  

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1-3 
 Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego W. Majewski otworzył 
posiedzenie Komisji w dniu 28.08.2018 r. o godzinie 15:00 witając jednocześnie gości oraz 
członków Komisji. W posiedzeniu Komisji uczestniczył kierownik Referatu Ochrony Środowiska p. 
Wiesław Orczewski. Przewodniczący stwierdził prawomocność posiedzenia na podstawie listy 
obecności – 4 radnych obecnych. Radny D. Matysiak dotarł w trakcie posiedzenia. 
 Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4 
 Przewodniczący KBiPP W. Majewski przekazał głos p. W. Orczewskiemu z prośbą o 
udzielenie informacji w sprawie stanu bezpieczeństwa dotyczącego ochrony środowiska. Pan 
Orczewski zwrócił uwagę na poniższe kwestie: 

• zagrożenie jakości wód – stan wody w Rowie Złotnickim jest na bieżąco kontrolowany. 
Prowadzone są działania, aby woda wyprowadzana z Rowu była jak najlepszej jakości. 
Zdarzają się akty wandalizmu przy Rowie, które zgłaszane są Straży Gminnej i Policji. 
Zagrożeniem dla jakości wód są wody odprowadzane z ogrodów działkowych. Znaleziono 
w nich bakterie coli i fosforany. Należy zaznaczyć jednak, że dzięki zbiornikowi 
retencyjnemu już na wypływie z gminy woda jest czysta.  Do prezesów działek kierowane 
są pisma w sprawie budowy szamb. Były również prowadzone kontrole przez Straż 
Gminną oraz akcja zadymiania instalacji.  

• zagrożenie jakości powietrza – głównym zagrożeniem dla mieszkańców powodującym 
dyskomfort jest odór ze składowiska śmieci i biokompostowni. Pojawiały się sygnały ze 
strony mieszkańców o pogorszającej się jakości powietrza, które zostały zgłoszone do 
Marszałka oraz WIOŚ-u. W związku ze zgłoszeniem zostaną przeprowadzone kontrole. 
Został utworzony punkt informacyjny ZZO dla mieszkańców. Informacje zamieszczane są 
również na stronie Urzędu. Składowisko stara się o pozwolenie na budowę hali przyjęć, w 
której będzie magazynowany nadmiar odpadów. Na jakość powietrza wpływa również 
niska emisja – nieodpowiednia jakość pieców węglowych oraz palenie odpadów w tych 
piecach. Straż Gminna kontroluje nieruchomości, pobierany zostaje do specjalnych 
pojemników popiół i przeprowadzane są badania, które wskazują, czy w piecu były palone 
odpady. Poza tym na dachu Urzędu został zamontowany czujnik jakości powietrza. 
Dodatkowo z pieniędzy Metropolii zostaną zamontowane do końca września czujniki na 
dachach szkół. Zostanie również przeprowadzony program pilotażowy dla uczniów.  

• zanieczyszczenie terenu - gospodarka odpadami przynosi wymierne rezultaty. Zniknęły 
dzikie wysypiska śmieci, nie ma już stałych miejsc, pojawia się wyłącznie zaśmiecanie. 



Straż Gminna prowadzi stałe kontrole tych miejsc. O poprawie świadomości mieszkańców 
świadczy również ilość osób przywożących odpady na PSZOK oraz rosnący tonaż tych 
odpadów.  

• akcje edukacyjno-informacyjne - zostały podjęte przez Urząd działania miękkie, by 
informacja dotarła do jak największej grupy odbiorców. Wydrukowano ulotki o niskiej 
emisji oraz nakręcono film, który dostępny był w mediach elektronicznych. Nakręcony 
został również film o segregacji śmieci, który w sposób czytelny i jasny wyjaśniał zasady 
segregowania odpadów. Wraz z harmonogramem wywozu odpadów przekazywane były 
mieszkańcom ulotki.  

 
 Przewodniczący Komisji zasugerował, aby częściej przypominać mieszkańcom o 
możliwości wywożenia odpadów na PSZOK. Informacja powinna ukazywać się w Gazecie, 
Magazynie oraz na stronie Urzędu. Radny D. Matysiak zasugerował zamieszczanie informacji na 
workach na odpady oraz na koszach. Na pytanie radnego D. Matysiaka o wywożenie odpadów z 
terenów Agencji Mienia Wojskowego, pan Orczewski poinformował, że jest to teren prywatny i 
możliwości gminy są ograniczone. Brakuje administracyjnych możliwości przymuszenia 
właściciela do posprzątania. Tylko to, co jest w pasie drogowym może zostać usunięte przez 
gminę.  
 Radny Z. Hącia zapytał o możliwość uzyskania dotacji na zakup pieca na ekogroszek. Pan 
Orczewski poinformował, że dotowane są tylko piece V generacji. Obecnie nie ma jednak 
dofinansowania do zakupu pieca.  
 Radny Z. Hącia poruszył temat uciążliwości zapachowej w Chludowie w związku z 
planowaną budową chlewni i kurnika. Zaznaczył, że pojawił się konflikt między mieszkańcami w 
tym temacie. Planowana jest również budowa przesypowni nawozów naturalnych – transport i 
przeładunek. Dodał, że inwestycje te mają mieć miejsce na środku wsi, co wzbudza duże emocje. 
Dodał również, że charakter rolniczy Chludowa został już dawno utracony. Zdaniem radnego, 
Wójt gminy oraz Rada Gminy powinni pochylić się nad tym tematem. Radny wspomniał również 
o zlikwidowanych ujęciach wody w Chludowie i Zielątkowie i pozostawieniu tylko ujęcia z 
Poznania. Stwierdził, że jeżeli pojawi się jakaś awaria, to właśnie mieszkańcy tych miejscowości 
najbardziej ją odczują. Radny zwrócił również uwagę na brak wykaszania rowów przez Wody 
Polskie oraz na związaną z tym niedrożność rowów. Radny Z. Hącia zapytał o kwestię wyznaczania 
pomników przyrody w parkach będących już pod ochroną. Pan Orczewski odpowiedział, że taka 
możliwość istnieje.   
 Radny R. Tasarz nie zgodził się ze zdaniem radnego Z. Hąci, co do utraty wiejskiego 
charakteru przez Chludowo. Zaznaczył, że jest to wieś i że rolnicy byli jej pierwszymi 
mieszkańcami. Nie może być sytuacji, że nowi mieszkańcy mówią rolnikom, co mają robić. Nie 
można też rolnika zmusić do pewnych działań. Jednym z powodów tego konfliktu może być brak 
ustawy odorowej. Radny Z. Hącia zaznaczył, że przy tradycyjnej hodowli na ściółce nie ma 
problemów z zapachem. Jedynie jak powstaje wielkie przedsiębiorstwo hodowlane, które nie 
korzysta ze słomy, uciążliwość zapachowa się pojawia. Radny D. Matysiak dodał, że takie 
problemy wynikają ze złego planowania przestrzennego. Funkcje w planach są mieszane – obok 
mieszkaniówki jest AG. Zdaniem radnego powinny zostać wytyczone sektory – rolniczy, 
przemysłowy i mieszkaniowy.   
 W dalszej kolejności radni dyskutowali o problemie ujęć wodnych, wątpliwości, co do ilości 
wody dostarczanej do mieszkańców przez Aquanet, korzystania przez wojsko z oczyszczalni 
ścieków oraz możliwości rekultywacji zalewów. Przewodniczący Komisji poruszył temat 
możliwości przekształcenia terenu przy zbiorniku retencyjnym na os. Grzybowym. Pan W. 
Orczewski zaznaczył, że zmiana jest możliwa i nawet wskazana. Może wpłynąć na bezpieczeństwo 
tego terenu. Można teren przebudować na wzór Rygi.  
  



 
 
 
Ad. 5 
 
 Głosowanie za przyjęciem protokołów z posiedzeń Komisji  z dnia 19.06.18 r. i 04.07.18 r.  - 
protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 
  
Ad. 6-8 

 Przewodniczący Komisji przypomniał o otrzymanej korespondencji, która wcześniej 
została przesłana mailowo członkom Komisji. Jednym z tematów była ścieżka rowerowa 
Radojewo - Biedrusko. Radny D. Matysiak przypomniał historię powstawania inwestycji. Wskazał 
następnie miejsca, które wymagają dopracowania i poprawienia. Brakuje między innymi 
bezpiecznego dojścia z przystanku do Ośrodka Edukacji Leśnej. Na niektórych odcinkach ścieżki 
barierki zostały niefortunnie zamontowane – nie zabezpieczają przed ewentualnym uderzeniem 
samochodu.  

 Następnie poruszono temat budowy przystani kajakowej w Biedrusku. Radny D. Matysiak 
poinformował, że rozmawiał z nadleśniczym Nadleśnictwa Łopuchówko i okazało się, że to co 
mówił Wójt, nie jest do końca zgodne z prawdą - Lasy Państwowe nigdy nie negowały powstania 
przystani. W planie urządzania lasów jest tam miejsce puste, które może być przeznaczone na ten 
cel. Radny zaznaczył, że Wójt poprzestał tylko na korespondencji z Nadleśnictwem, a powinien był 
zwrócić się również do Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych, która z kolei mogłaby 
monitować w Ministerstwie Rolnictwa.  

 W dalszej kolejności rozmawiano na temat organizacji konkursu z udziałem Policji. 
Przewodniczący poinformował także o wniosku do budżetu na 2019 r,. złożonym przez radną U. 
Ćwiertnię w sprawie zakupu serwisu do obsługi sprzętu Ochrony Dróg Oddechowych.  

 Następnie Komisja przystąpiła do opiniowania projektów uchwał na sesję sierpniową: 

• uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą 
Czerwonak oraz Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 
Głosowanie – 5 głosów za. 

• uchwała w sprawie nazw dróg wewnętrznych w Złotnikach 
Głosowanie – 4 głosy za, 1 głos wstrzymujący. 

• uchwała w sprawie nazwy ulicy w Suchym Lesie 
Głosowanie – 5 głosów za. 

• uchwała w sprawie nazwy ulicy w Złotkowie 
Głosowanie – 5 głosów za. 
 

          W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji W. Majewski 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

 Sporządziła:                 Przewodniczący KBiPP: 

Dorota Majchrzak                Włodzimierz Majewski 

 


